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Protokół nr 26-09/2016 
z posiedzenia Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 21 września 2016 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1,  

w sali nr 003 o godz. 16:30 
 
 
Komisja obradowała w 5-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Radna Żaneta Geryk. 
 
Przewodnicząca stwierdziła kworum oraz powitała zebranych.  
 
Przewodnicząca poinformowała, że po ustaleniu porządku wpłynęły następujące 
projekty uchwał: 
- zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska – druk 825 
- zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok 
– druk 826 
- zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia źródeł 
dochodów własnych gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia 
oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków 
dochodów własnych samorządowych jednostek budżetowych – druk 820 
 
Porządek posiedzenia po uwzględnieniu powyższych zmian przedstawiał się 
następująco: 
 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 825. 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 826. 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Gdańska  
w sprawie określenia źródeł dochodów własnych gromadzonych  
na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu 
sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów 
własnych samorządowych jednostek budżetowych – druk 820. 

 
4. Rekrutacja do przedszkoli. 

 
5. Ewaluacja Programu „Gdańsk - JeMY zdrowo” w gdańskich placówkach 

oświatowych. 
 

6. Omówienie wyników sprawdzianu w kl. VI, egzaminu gimnazjalnego  
i egzaminu maturalnego. 
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7. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 825. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 825 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2016 r.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego  
w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały w zakresie 
działania Komisji zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań, komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 3 głosami „za”, przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 26-09/140/40/2016 – załącznik nr 4 do protokołu.  
 

PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 826. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 826 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2016 r.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego  
w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały w zakresie 
działania Komisji zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań, komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 26-09/141/41/2016 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 

PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Gdańska  
w sprawie określenia źródeł dochodów własnych gromadzonych na wydzielonym 
rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów 
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finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów własnych samorządowych 
jednostek budżetowych – druk 820. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 820 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2016 r.  
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała czy powyższy projekt 
uchwały dotyczy szkół, które osiągają dodatkowe dochody, a także czy jest 
możliwość przekazania większych środków finansowych szkołom, które osiągają 
wyższe dochody. 
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego odpowiedział, że szkoły wykazując możliwości dochodowe 
mają określone możliwości wydatkowe i powinno się to bilansować. Szkoły 
wydatkują na określone cele wskazane w Uchwale Rady Miasta Gdańska.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
dodał, że otrzymywanie przez szkoły środków finansowych jest uzależnione od jej 
dochodów.  
 
Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 3 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 26-09/142/42/2016– załącznik nr 6 do protokołu.  
 

PUNKT 4 
Rekrutacja do przedszkoli. 
 
Pani Bogumiła Bieniasz – Kierownik Referatu Organizacji i Monitorowania  
w Wydziale Rozwoju Społecznego powiedziała m.in. że rekrutacja do przedszkoli 
odbywała się na podstawie ustawy o systemie oświaty. Do przedszkoli publicznych 
oraz upublicznianych dostało się blisko 29% 3-latków, około 52% 4-latków, około 52% 
5-latków, około 15% 6-latków. Łącznie dzieci od 3 do 6 lat w przedszkolach - około 
37%. W przedszkolach publicznych jest 5760 miejsc, z czego na dzień dzisiejszy 
wolne są 22 miejsca. 59 dzieci czeka na wybudowanie przedszkola przy  
ul. Damroki. W upublicznionych przedszkolach są 1174 miejsca, a na dzień 
dzisiejszy wolnych miejsc jest 12. W przedszkolach niepublicznych jest 5406 miejsc 
i w punktach przedszkolnych jest 631 miejsc. Do publicznych zerówek 
prowadzonych przez szkoły zarekrutowanych jest ponad 2400 dzieci, natomiast  
w zerówkach niepublicznych i publicznych prowadzonych przez inne organy jest 
167 dzieci.  
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Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej  
w uzupełnieniu dodał, że kluczowa informacją jest to, że wszystkie 4-letnie,  
5-letnie i 6-letnie dzieci, które wzięły udział w rekrutacji, to zostały przyjęte.  
W przypadku 3-latków, to pozostało około 700 dzieci, które nie znalazły miejsca  
w przedszkolach. Jednocześnie zadeklarował przesłanie danych radnym. 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała jak się przedstawia 
sytuacja w stosunku do wcześniejszych rozmów podczas posiedzeń Komisji. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej  
poinformował, że jest zdecydowanie lepiej niż przewidywano. Ponad 1900 dzieci 
poszło do zerówek , dzieci 6-letnie poszły do pierwszych klas. Ponadto wyraził 
obawy co do przyszłorocznej rekrutacji - w związku z zapowiedzią reformy oświaty  
6-latki nie przystąpią do pierwszej klasy. Jednocześnie prawo do przedszkola będą 
miały 3-latki i 6-latki. Aczkolwiek 6-latki nadal będą miały prawo przystąpienia do 
pierwszej klasy.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zaproponowała zorganizowanie 
spotkania lub szkolenia dla dyrektorów i nauczycieli, aby jednak zachęcić do 
posyłania dzieci do szkoły.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej  
odpowiedział, że praca z 6-latkiem jest łatwiejsza od pracy z 3-letnim dzieckiem. 
Miasto cały czas zachęca do tego, by rodzice posyłali swoje 6-letnie dzieci do 
pierwszej klasy. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała o subwencje dotyczące  
6-latków uczęszczających do zerówki.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej  
odpowiedział, że jest dotacja na 6-latka w zerówce i przedszkolu i wynosi 1400 zł, 
natomiast subwencja na ucznia w szkole wynosi 5400 zł.   
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poprosił o wcześniejsze przekazywanie 
tego typu danych informacyjnych.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Zadeklarował przesłanie informacji i jednocześnie przypomniał, że na sesji Rady 
Miasta również przedstawiane były powyższe informacje. 

 
Nie było więcej pytań w dyskusji. Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu  
w porządku posiedzenia. 
 

PUNKT 5 
Ewaluacja Programu „Gdańsk - JeMY zdrowo” w gdańskich placówkach 
oświatowych. 
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Pani Aleksandra Włoch – Koordynator Programu „Gdańsk – jeMY zdrowo” 
przedstawiła informację stanowiącą załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji pogratulował  realizacji programu 
„Gdańsk – JeMY zdrowo”, prosząc o przekazanie słów uznania dla Dyrektora 
Gdańskiego Ośrodka Promocji Zdrowia – pana dr Marka Jankowskiego. 
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji zapytał o interwencje  
w szkołach dotyczące używanych produktów spożywczych. 
 
Pani Aleksandra Włoch – Koordynator Programu „Gdańsk – jeMY zdrowo” 
odpowiedziała, że jest to sprawdzane w placówkach biorących udział w programie, 
aczkolwiek kucharki zwracają uwagę na zawartość artykułów spożywczych chcąc, 
aby produkty były zdrowe.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji zapytał czy edukuje się 
kucharki co do szkodliwości pewnych substancji w produktach i czy w szkołach 
używa się przypraw typu wegeta. 
 
Pani Aleksandra Włoch – Koordynator Programu „Gdańsk – jeMY zdrowo” 
zapewniła, że program uwzględnia również tego typu edukację, a także opiera się  
o zalecenia Instytutu Żywności i Żywienia oraz posiada wsparcie sanepidu. Nie 
stosuje się przypraw takich jak wegeta, używa się naturalnych przypraw, o czym 
można się przekonać w aplikacji, gdzie podaje się skład posiłków. Dla pań, które od 
20 lat gotują w szkołach była to rewolucja, ale w 25 placówkach, które obejmuje 
Program „Gdańsk – JeMY zdrowo” udało się wprowadzić zmiany. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska poinformował, że 
jest to kontynuacja Programu „6-10-14 dla zdrowia” w ramach którego odbyły się 
szkolenia intendentek. Ważnym elementem Programu „Gdańsk – JeMY zdrowo” jest 
aplikacja mobilna pozwalająca na sprawdzenie jadłospisów.   
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji poinformował o statystykach: 98% 
uczestników jest zadowolonych z programów zdrowotnych, 96% uczestników 
deklaruje modyfikacje stylu życia. 
 
Pani Aleksandra Włoch – Koordynator Programu „Gdańsk – jeMY zdrowo” 
powiedziała, że w Gdańsku podejście do zdrowia jest systemowe i polegaja na 
edukowaniu rodzica, dziecka w szkole oraz kontroli dzieci z nadwagą. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji poparła ideę tworzenia tego typu 
programów zdrowotnych jednocześnie zwróciła uwagę na fakt, iż uzyskanie 
pożądanych efektów wymaga odpowiedniego czasu oraz pracy zarówno rodzica, 
ucznia, intendentek, kucharek czy też mediów. 
Pan Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska zwrócił uwagę na 
problem powrotu możliwości zakupu przez uczniów drożdżówki w szkołach, 
aczkolwiek w Gdańsku zachęcać się będzie szkoły, by pozostały przy 
wprowadzonych zmianach. 
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Pani Aleksandra Włoch – Koordynator Programu „Gdańsk – jeMY zdrowo” 
poinformowała, że sanepid ma podobne stanowisko. Planuje się wypracowanie 
zaleceń dla szkół, aby pozostać przy zmianach, które udało się wprowadzić.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji poparła powyższy pomysł życząc 
sukcesów w realizacji Programu „Gdańsk – JeMY zdrowo”. 
 
Nie było więcej pytań w dyskusji. Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu  
w porządku posiedzenia. 
 

PUNKT 6 
Omówienie wyników sprawdzianu w kl. VI, egzaminu gimnazjalnego i egzaminu 
maturalnego. 
 
Pani Barbara Przychodzeń – Kierownik Wydziału Badań i Analiz w Okręgowej 
Komisji Egzaminacyjnej w Gdańsku przedstawiła informację stanowiącą załącznik 
nr 8 do protokołu. 

 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zadała pytanie w kontekście 
zapowiadanych reform oświaty o zapowiadany czas 5 lat na przebranżowienie się 
gimnazjów. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
poinformował, że zgodnie z planem budżetowym gimnazja należy wygaszać, by 
następnie powołać nowe szkoły. Należy tego dokonać tak by obwody były dostępne 
dla wszystkich mieszkańców od 1 września kolejnego roku. Zaznaczył, że Miasto 
chce uniknąć tego, o czym mówi pani minister, m.in. by 7 i 8 klasy znajdowały się 
poza budynkami szkół podstawowych. Szkoła podstawowa ma mieć 8 klas, 
natomiast gimnazja mają zostać wygaszone.   
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała, czy jest już pomysł na 
przyznawanie punktów związanych z rekrutacją do szkół licealnych.  
 
Pani Barbara Przychodzeń – Kierownik Wydziału Badań i Analiz w Okręgowej 
Komisji Egzaminacyjnej w Gdańsku odpowiedziała, że obecne pierwsze klasy 
gimnazjalne przystąpią jako ostatni rocznik do egzaminu gimnazjalnego  
i równolegle  z nimi będą pierwsi absolwenci 8-letniej szkoły podstawowej. Będzie 
to rocznik, gdzie będą się odbywać dwa egzaminy, tj. egzamin gimnazjalny oraz 
egzamin po 8 klasie szkoły podstawowej z języka polskiego, matematyki, historii, 
języka angielskiego. Brak ma być przedmiotów przyrodniczych. Licea nie mają być 
liceami profilowanymi. Powiedziała również, że należy jeszcze zaczekać na więcej 
informacji i decyzje rządu.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że w kontekście 
zmian, egzaminy mogą być trudniejsze.  
 
Pani Barbara Przychodzeń – Kierownik Wydziału Badań i Analiz w Okręgowej 
Komisji Egzaminacyjnej w Gdańsku powiedziała, że na podstawie analiz wyników 
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egzaminów można stwierdzić, że dobrze wypadają przedmioty ścisłe, natomiast 
uczniowie mają większe problemy z przedmiotami humanistycznymi.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała o egzamin ustny z języka 
polskiego na koniec 8 klasy szkoły podstawowej. 
 
Pani Barbara Przychodzeń – Kierownik Wydziału Badań i Analiz w Okręgowej 
Komisji Egzaminacyjnej w Gdańsku odpowiedziała, że na koniec szkoły mają być 
egzaminy pisemne, natomiast może być więcej zadań otwartych, które sprawiają 
większe trudności. Obecnie odbywają się spotkania Okręgowych Komisji 
Egzaminacyjnych z dyrektorami szkół, podczas których zwraca się uwagę z jakiego 
typu zadaniami uczniowie mają największe problemy. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji skierowała się z pytaniem do 
zastępcy prezydenta o pomysł na nową sieć szkół, kiedy mają nastąpić zmiany. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
powiedział, że od 1 września 2017 roku ruszają pierwsze 8-letnie szkoły 
podstawowe. W lutym mają być przedstawione zmiany w sieci oświatowej. 
Październik i listopad, to czas na dokładne przeanalizowanie nowej sieci szkół. 
Poinformował, że oddział przedszkolny zostaje w szkole, co jest bardzo ważnym 
rozwiązaniem.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji poprosiła o to, że zanim zostanie 
przedstawiony projekt uchwały zmieniający sieć oświatową, poinformować radnych 
o planowanych zmianach dotyczących m.in. wygaszania gimnazjów, zatrudnienia 
nauczycieli. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
poinformował, że zmiany nastąpią z mocy ustawy. Zmiany w sieciach szkół 
uzgadniane są w z dyrektorami szkół, radami dzielnic, kuratorem oświaty. Dodał, 
że nie może zapewnić słów pani minister dotyczących braku zwolnień. Część 
nauczycieli  w placówkach jest niepotrzebna ze względu na niedopełnienie swoich 
etatów, problem również dotyczy części pracowników administracji i obsługi.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji poprosiła o głos przedstawicieli 
związków zawodowych. 
 
Pani Alina Molska – Przedstawiciel ZNP Oddział w Gdańsku odpowiedziała, że 
czeka na materiały, a w środowisku panuje ogromny niepokój, w szczególności 
wśród nauczycieli zatrudnionych w gimnazjach samodzielnych.  
 
Pani Bożena Brauer – Przedstawiciel NSZZ „Solidarność” powiedziała, że 
obawiają się zwolnień nauczycieli podkreślając, że problem nie leży w tym, że 
liczba uczniów się nie zmieni, natomiast zmieni się liczba uczniów w klasach. 
Dodała, że jeżeli zmiany muszą wejść w życie, to związek chciałby, aby te zmiany 
odłożyć o rok.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji zapytał czy zmiany były 
konsultowane na szczeblu centralnym ze związkami zawodowymi? 
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Pani Bożena Brauer – Przedstawiciel NSZZ „Solidarność” powiedziała, że 
planowane zmiany nie były konsultowane. 
 
Pani Alina Molska – Przedstawiciel ZNP Oddział w Gdańsku wyjaśniła, że po  
27 czerwca zostały ogłoszone zmiany. Obiecano, że pod koniec wakacji zostanie 
przekazany bardziej wiążący materiał, natomiast w połowie września 
przedstawiono zarys prawa oświatowego.   
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
dodał, że żaden ze związków zawodowych nie wydał pozytywnej opinii.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę na brak protestów.  
 
Pani Alina Molska – Przedstawiciel ZNP Oddział w Gdańsku poinformowała, że  
w całej Polsce mają się odbyć protesty pod urzędami wojewódzkimi.   
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji podsumowując dyskusję 
powiedziała, ze wierzy w to, że jednak uda się uniknąć jak największej ilości 
zwolnień.  
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji powiedziała, że w liceum powstanie 
dodatkowa klasa i być może przyczyni się to do zatrudnienia nauczycieli. 
 
Nie było więcej pytań w dyskusji. Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu  
w porządku posiedzenia. 
 

PUNKT 7 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Przewodnicząca poinformowała o nadesłanej korespondencji, która została 
przekazana do członków Komisji na pocztę e-mail. 
 
Nie było więcej spraw bieżących, wolnych wniosków i korespondencji. 
 
Posiedzenie zakończono. Godz. 18:10.  
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